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 Dezbaterea publică a fost organizată cu respectarea prevederilor Legii nr. 

52/2003, anunțul fiind publicat în presa locală, postat pe site-ul Primăriei municipiului 

Focșani www.focsani.info și la avizierul electronic al instituției. În vederea asigurării 

participării tuturor celor interesați, ședința a avut loc și prin aplicația Zoom, dezbaterea 

publică fiind transmisă live prin intermediul Facebook, cetățenii putând transmite în 

mod direct prin mesaje/comentarii opiniile asupra proiectului. 

La dezbaterea publică au participat în sală alături de domnul primar al 

municipiului - Cristi Valentin Misăilă, doamna viceprimar Tătaru Alexandra, 

consilierii locali Dumitru Victor, Macovei Liviu-George și Mocanu Georgian, 

secretarul general al municipiului Ghiuță Marta Carmen, Imireanu Adrian, Păduraru 

Coban George Daniel, Bratu Bogdan, Grosu Carmen. Participă de asemenea la 

dezbaterea publică reprezentanți ai instituțiilor și societăților comerciale subordonate 

Consiliului local al municipiului Focșani, domnul Adrian Crețu - administrator public 

al județului Vrancea, precum și reprezentanți ai  S.C. ACZ Consulting S.R.L. - care au 

realizat proiectul strategiei de dezvoltare. 

În sală sunt prezenți circa 30 de persoane, iar în mediul online 20 - consilieri 

locali Drumea Alina Ramona, Zîrnă Cristian, Costea Ionel, Ungureanu Daniel, 

reprezentanți ai instituțiilor subordonate și ai S.C. ACZ Consulting S.R.L.. 

Domnul primar Cristi Valentin Misăilă deschide discuțiile făcând o scurtă 

prezentare a proiectului privind strategia de dezvoltare, strategia fiind un instrument 

fără de care nu se pot accesa fonduri europene sau alte granturi disponibile. Dă apoi 

cuvântul reprezentanților societății care a întocmit strategia – S.C. ACZ Consulting 

S.R.L.. 

Domnul Nițu Tiberiu prezintă partenerii prezenți atât în sală cât și online, 

precum și etapele de elaborare a strategiei, aceasta fiind ultima etapă în care sunt 

definite obiectivele strategice, proiectele preliminare, fiind în faza de dezbatere 

publică. Proiectul de stratgeie este pentru perioada 2017-2027 și reprezintă viziunea de 

ansamblu de dezvoltare a municipiului Focșani, fiind important ca aceasta să integreze 

opiniile cetățenilor.  

Domnul Andrea Floria - administrator al S.C. ACZ Consulting S.R.L. prezintă 

de scurt strategia de dezvoltare urbană a municipiului Focșani. Scopul acesteia este 

http://www.focsani.info/


pentru orientarea comunității către competitivitate și valoare adăugată pe termen lung. 

Este un document de referință pentru dezvoltarea orașului în viitor. 

Etapele de elaborare ale strategiei sunt: 

- analiza preliminară 

- elaborarea studiilor de fundamentare 

- elaborarea strategiei ce cuprinde un portofoliu de proiecte ( aceasta fiind etapa 

în care ne aflăm - de dezbatere publică) 

- implementarea strategiei. 

Domeniile de analiză ce stau la baza strategiei sunt: 

- dezvoltarea economică 

- condiții de mediu 

- servicii de utilitate publică 

- transport și mobilitate urbană 

- sistem social și sănătate 

- demografie, educație și instruire 

- guvernanță și administrație publică 

- cultură 

- planificare teritorială și urbanism 

 Principalele nevoi identificate în urma analizei realizate sunt: 

- în domeniul dezvoltării economice: 

 - angajarea în câmpul de muncă 

- nivelul scăzut al veniturilor 

- nivelul redus al sprijinului pentru mediul de afaceri 

- deficit de personal calificat 

- dezvoltare tehnologică și cercetare 

- în domeniul condițiilor de mediu: 

 - spațiile verzi 

- poluarea 

- servicii de calitate de salubritate 

- în domeniul serviciilor de utilitate publică 

 - canalizarea în cartierele noi ale municipiului 

 - rețelele de distribuție a energiei termice 

 - modernizarea rețelei de telecomunicații 

- în domeniul transportului și mobilității urbane 

 - decongestionarea traficului 

 - existența unei variante ocolitoare a municipiului 

 - creșterea spațiului de staționare a vehiculelor 

 - promovarea utilizării bicicletelor 

 - creșterea transportului public 

 - accesibilitatea spațiilor pentru persoanele cu dizabilități 

- în domeniul sistemului social și sănătate 

 - dezvoltarea asistenței comunitare 

 - servicii la domiciliu pentru persoane vârstnice 

- în domeniul demografic, educație și instruire 



 - integrarea copiilor/vârstnicilor 

- dezvoltarea infrastructurii școlare 

- în domeniul guvernanței și administrației publice 

 - creșterea capacității administrației publice locale 

 - creșterea nivelului de cooperare cu societatea civilă 

 - creșterea investițiilor din fonduri europene 

- în domeniul cultural 

 - dezvoltarea bibliotecilor 

- extinderea zonelor de agrement 

- lărgirea numărului de evenimente culturale 

- în domeniul planificării teritoriale și urbanism 

 - calitatea scăzută a spațiilor publice 

 - calitatea și lipsa spațiului de locuire 

 

 În continuare sunt prezentate obiectivul general și obiectivele strategice. 

Obiectivul general este accelerarea dezvoltării socio-economice a municipiului 

Focșani, prin abordarea unui sistem integrat de priorități și măsuri de dezvoltare, care 

vizează  îmbunătățirea calității vieții și creșterea atractivității municipiului. 

 

Obiectivele specifice sunt: 

OS1 - Un oraș mai inteligent și mai competitiv, prin promovarea transformării 

economice inovatoare și inteligente și îmbunătățirea capacității administrative 

OS2 - Un oraș mai verde, cu emisii scăzute de carbon prin promovarea tranziției  către 

o energie nepoluantă și echitabilă, a investițiilor verzi și albastre, a economiei circulare, 

a adaptării și atenuării efectelor schimbărilor climatice și a prevenirii și gestionării 

riscurilor 

OS3 - Un oraș mai conectat, prin dezvoltarea mobilității, a conectivității TIC și a 

utilităților publice 

OS4 - Un oraș mai social și mai incluziv, prin implementarea Pilonului european al 

drepturilor sociale 

OS5 - Un oraș mai aproape de cetățeni, prin promovarea dezvoltării urbane integrate 

 

  Pentru fiecare dintre obiectivele strategice sunt prezentate pe scurt prioritățile și 

direcțiile de acțiuni, sursele de finanțare și proiectele relevante. 

OS1 – Un oraș mai inteligent: 

- relansare și inovare potențial economic local: 

o creștere competitivitate economice locală 

o îmbunătățire rată de activitate și ocupare a forței de muncă 

- îmbunătățire capacitate administrativă: 

o creștere grad cooperare cu emdiul de afaceri 

o creștere volum investiții publice din fonduri nerambursabile 

- dezvoltare conectivitate prin digitalizare: 

o îmbunătățire capacitate de gestionare a serviciilor digitale 

- câteva dintre proiectele propuse pentru realizarea OS1: 



o centru operațional de management integrat al serviciilor publice            

(8 mil. Euro) 

o Focșani Safe City – platformă de management a securității urbane       

(6 mil. Euro) 

o Digitalizare servicii publice (10 mil. Euro) 

o Citizen Innovation Platform (2,5 mil. Euro) 

o înființarea de piețe agro-alimenmtare în diferite zone ale orașului 

o înființarea unui parc industrial 

OS2 – Un oraș mai verde 

- îmbunătățire condiții de mediu 

o reducere poluare atmosferice 

o reducere poluare apel de suprafață 

o reducere poluare sol și subsol 

o îmbunătățire eficiență energetică 

o modernizare și dezvoltare rețea distribuție apă și canalizare 

- extindere spații verzi 

- gestionarea deșeurilor 

- câteva dintre proiectele propuse pentru realizarea OS2: 

o proiect pilot Smart Low Emision Zone (2 mil. Euro) 

o creștere eficiență energetică blocuri și clădiri de inters public (27 mil. 

Euro) 

o complex agrement cu specific acvatic Mândrești (25 mil. Euro) 

o facilitare reciclare deșeuri (0,2 mil. Euro) 

OS3 – Un oraș mai conectat 

- creșterea accesibilității și mobilității în municipiu 

o modernizare și dezvoltare infrastructură transport 

o extindere și modernizare trasee pentru deplasări nemotorizate 

- dezvoltare transport durabil și promovare forme de transport nepoluante 

o modernizare și dezvoltare transport public 

- creștere calitate infrastructură tehnico-edilitara 

o modernizare și dezvoltare rețele de distribuție gaz și termoficare 

o modernizare și dezvoltare rețea de electricitate 

o modernizare și dezvoltare rețele telecomunicații 

- câteva dintre proiectele propuse pentru realizarea OS3: 

o construire centură ocolitoare în partea de vest și în zona de nord (51,7 

mil. Euro) 

o extindere zonă mobilitate urbană în Piața Unirii și zona adiacentă (20 

mil. Euro) 

o amenajare de parcări publice supraterane și subterane (6 mil. Euro) 

o amenajare de zone tip „shared space” (15 mil. Euro) 

o amenajare pasarele pietonale și pentru bicicliști (5 mil. Euro) 

o dezvoltare infrastructură pentru creștere accesibilitate serviciu de 

transport public și achiziție de autobuze electrice (13 mil. Euro) 

o reabilitare și modernizare sistem termoficare (20 mil. Euro) 



OS4 – Un oraș mai social 

- combaterea provocărilor generate de fenomenele de îmbătrânire a populației 

o reconcilierea vieții de familie cu cea profesională 

o îmbunătățire condiții de viață pentru persoane emigrate și remigrate 

o îmbunătățire condiții de viață pentru persoanele vârstnice 

- creștere calitate servicii medicale 

o creștere grad acoperire a populației cu servicii sociale 

o îmbunătățire stare de sănătate populație 

- creștere calitate servicii infrastructură socială 

o dezvoltare servicii sociale de prevenție 

o creștere grad implicare a comunității în viața socială 

- creștere calitate servicii și infrastructură în domeniul educațional și de 

instruire 

o dezvoltare/modernizare infrastructură educațională 

o fundamentare ofertă educațională 

o îmbunătățire condiții de educație 

- creștere accesibilitate și atractivitate municipiu  

o promovare turistică 

o parttaneriate locale pentru noi inițiative în domeniu 

- dezvoltare infrastructură, organizare și promovare activități culturale și 

recreative 

o lărgire spectru evenimente culturale 

o promovare activități culturale 

o restaurare cu prioritate a construcțiilor cu caracter de simbol 

o extindere/creare de locuri noi pentru spectacole, expoziții 

o crearea de noi alternative de petrecere a timpului liber și condiții pentru 

practicarea sportului 

- câteva dintre proiectele propuse pentru realizarea OS4: 

o reabilitare, extindere, modernizare creșe, unități de învățământ (52,8 

mil. Euro) 

o construire campus universitar în zona de este (8 mil. Euro) 

o reabilitare secții spital  

o dezvoltare promgrame turistice tematice 

o regenerare urbană adiacente bălții Mândrești, Piața Moldovei, Zona 

Centrală, parc Teatru (90,5 mil. Euro) 

OS4 – Un oraș mai aproape de cetățeni 

- definirea unei imagini urbane generale, coerente și de calitate la nivelul 

municipiului 

o conservarea structurii urbanistice 

o amenajare complexă spații cu caracter cultural și religios 

o reintegrare zone industriale destructurate prin regenerare urbană 

 

 Domnul Andrea Floria solicită opinii, puncte de vedere ale cetățenilor cu privire 

la strategie, acesta fiind un lucru important pentru realizarea acesteia. 



Domnul primar Cristi Valentin Misăilă precizează că lista prezentată este una 

succintă, existând o listă lungă de proiecte (unele deja începute ce vor continua în 

exercițiul financiar următor).  

Domnul primar dă citire mesajelor primite în timpul dezbaterii publice, precum 

și a celor venite pe mailul instuției. 

Spre exemplu: domnul Bercea Daniel dorește ca trecerea de pietoni din fața 

Liceului nr. 1 să fie semaforizată. Domnul primar arată că strada 1 Decembrie 1918 va 

intra în reabiliatre în cadrul proiectului de refacere infrastructură rutieră, urmând ca 

după finalizare să se caute soluții împreună cu poliția rutieră. 

Domnul Doru Sava ridică problema unui sens giratoriu la intersecția str. 

Revoluției cu E85. Domnul primar menționează că str. Revoluției este în 

resistematizare, iar sensul giratoriu face parte din proiectul de infrastructură rutieră 

menționat anterior. 

Domnul Dan Butnaru arată că există o lipsă de oferte de muncă, o lipsă de 

calificare, dezvoltarea economică în municipiu fiind de maximă importanță. Este 

necesar un plan de stopare a reducerii demografiei. Domnul primar menționează că 

sunt proiecte cuprinse în strategie cu privire la creșterea demografiei, la calificarea în 

cadrul liceelor prin programe de învățământ dual, program ce s-a dorit a fi implementat 

în municipiu în anul școlar 2019-2020 când la Colegiul Gh. Asachi a fost creată o 

colaborare în acest sens cu Pandora, însă nu s-a materializat. În ceea ce privește 

dezvoltarea mediului de afaceri, municipiul Focșani a predat un teren către Consiliul 

Județean Vrancea în vederea realizării unui parc industrial, însă nu s-a realizat. 

Consiliul Județean Vrancea are însă un nou proiect de realizare a unui parc industrial 

pe teritoriul comunei Garoafa. O primă condiție a realizării unui parc industrial este 

existența infrastructurii rutiere, acum că se apropie realizarea unei autostrăzi, un 

asemenea proiect este mai viabil. 

Doamna viceprimar Tătaru Alexandra prezintă câteva opinii despre proiectul de 

strategie. Aceasta arată că este o strategie mai bună decât cele anterioare, autorii 

acesteia fiind mai responsabili. Menționează că declinul demografic este mare, 25% 

dintre locuitori părăsind municipiul. Principala cauză a plecării cetățenilor o reprezintă 

nedezvoltarea economică, lipsa resursei umane. Populația este îmbătrânită: populația 

peste 70 de ani crescând de la 17% la 25%, iar populația între 20 și 24 ani scăzând de 

la 6,27% la 4,24%. Doamna viceprimar menționează că datele la care se raportează 

anumite elemente din strategie sunt din 2014, 2017, 2018. Ar trebui reactualizate. 

Domnul administrator public al județului Vrancea Adrian Crețu face precizarea 

că realizarea parcului industrial se află în etapa de studiu de fezabilitate  în locația de 

pe raza localității Garoafa, locație care oferă oportunități mai mari decât la Mândrești, 

zona de la Mândrești fiind afectată de trecerea autostrăzii. Focșaniul este un oraș viu, 

cetățeni pleacă, dar și vin în municipiu. Se poate observa totuși că pleacă cei mai bine 

instruiți. Municipiul se extinde mult în zona nord, nord-est, drept urmare s-ar impune 

construirea de noi școli în aceste zone, pentru că orașul va fi aglomerat cu mașinile 

părinților ce vor aduce copii la unitățile de învățământ din centrul municipiului. În 

domeniul culturii festivalul de Blues a fost relocat în altă localitate, poate se reușește 

organizarea acestuia în municipiu. 



Domnul Diaconu Ion - director al SC Transport Public SA întreabă dacă în 

strategie este luată în calcul și zona periurbană, zona de lângă Focșani. Comuna 

Cîmpineanca are o populație în creștere, asta și datorită faptului că mulți cetățeni din 

municipiu aleg să locuiască în zonele alăturate, însă lucrează în Focșani. Strategia nu 

este adaptată din acest punct de vedere. 

Domnul primar solicită celor ce au realizat strategia să revizuiască datele 

statistice. În ce privește unitățile de învățământ arată că în municipiu sunt școli de o 

înaltă calitate educațională, iar părinții vor dori să aducă elevii la aceste instituții, chiar 

dacă există școli în apropierea domiciliului. Avem deja un proiect de extindere la 

Școala Duiliu Zamfirescu. 

Domnul Nițu Tiberiu menționează că datele utilizate în strategie au fost cele mai 

actuale, fiind solicitate informații de la diferite instituții. Referitor la zona periurbană 

inițial strategia viza strict municipiul însă s-a decis să se extindă și spre zona 

periurbană, direcțiile de acțiuni pe viitor nu sunt targhetate specific pe zona periurbană. 

Domnul consilier local Dumitru Victor precizează că strategia arată foarte bine, 

este completă, problema este să reușim a o implementa. Solicită informații privind 

culegerea datelor cu referire la aprecierea despre conectivitatatea stradală: în stare buna 

și foarte bună, dacă este o opinie vizuală sau este pe baza unor studii. 

Domnul primar - Cristi Valentin Misăilă arată că sunt în derulare proiecte 

privind refacerea infrastructurii stradale, peste 100 de străzi, peste 10 străzi de pământ 

au fost asfaltate. Sunt străzi nou înființate în cartierele noi pe care, în mod normal,  

dezvoltatorii imobiliari trebuiau să le doteze măcar la stadiul de balast, până la predarea 

acestora către municipiu. Există depuse pe Programul Național Anghel Saligny 

proiecte pentru 120 de străzi, se așteaptă aprobare, proiectele sunt de circa 10 milioane 

de lei. Nu suntem orașul cu cele mai depreciate străzi, însă există loc de mai bine.  

Domnul consilier local Macovei Liviu George atrage atenția că fără o 

digitalizare nu ne putem dezvolta. Este nevoie de investiții în acest domeniu, în cadrul 

Primăriei chiar și la nivelul de hardware și la numărul de angajați în domeniul IT. Este 

necesară atragerea de fonduri pentru dezvoltarea în acest domeniu, de asemenea, 

implicarea societății civile, să fie organizate dezbateri publice mai dese, să se poarte 

discuții cu mediul privat. Strategia este bună, proiectele trebuie prioritizate. 

Dezvoltarea locală nu înseamnă doar asfaltări. 

 Domnul primar - Cristi Valentin Misăilă arată că sunt în derulare la nivelul 

municipiului proiecte privind digitalizarea. Printr-unul dintre acestea se urmărește 

digitalizarea a 13 servicii, crearea de fluxuri informatice, eliminarea birocrației între 

servicii și implementarea unui sistem de management al performanței. Totodată, în 

cadrul proiectului de modernizare a iluminatul public există o componentă digitală, de 

asemenea telemanagementul camerelor de supraveghere montate pentru creșterea 

siguranței cetățenilor, managementului traficului unde 30 de intersecții vor fi 

semaforizate inteligent în funcție de trafic. În lista de proiecte există un proiect privind 

înființarea unui centru integrat de management al serviciilor publice, iluminat public, 

managementul traficului, sistem e-ticketing, bike sharing. Ca o noutate în anul 2022 

dorim a monta în diferite locații din municipiu chioșcuri de informare, plată a 



impozitelor și taxelor locale. Cheltuielile privind digitalizarea sunt foarte mari, de 

aceea este bine ca ele să fie suportate din fonduri europene. 

 Întrucât nu mai sunt alte opinii, propuneri de formulat domnul primar 

mulțumește tuturor pentru participare și închide lucrările dezbaterii publice. 

 

 

 

 

 

 

PRIMAR, 

Cristi Valentin Misăilă 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Secretar general al        Întocmit,  

Municipiului Focșani,      Cristina Dăscălescu

 Marta-Carmen Ghiuță 

 

 


